
Hartelijk bedankt voor je brief waarin je de zorgen die jullie bestuur heeft over de invoering
van de vaste terugleveringskosten met ons deelt.
Dit onderwerp is uitvoerig besproken tijdens de ALV’s van de koepels en van Energie
VanOns. Tijdens deze ALV’s was er de gelegenheid om vragen te stellen over de invoering
van deze maatregel.
In deze reactie proberen we aan jullie uit te leggen waarom Energie VanOns genoodzaakt is
om vaste terugleveringskosten in rekening te brengen. Energie VanOns kiest ervoor om
hierover transparant te communiceren. Andere leveranciers verstoppen deze extra kosten in
bijvoorbeeld het tarief of de vaste kosten.

Waarom vaste terugleveringskosten?
Terugleveren van zonnestroom gebeurt op momenten dat de zon schijnt, het aanbod van
stroom groot is en dus de prijs van stroom laag of soms zelfs negatief is.
Energiebedrijven zijn verplicht klanten voor de geleverde zonnestroom dezelfde prijs te
betalen als voor de afgenomen stroom. Dat is zo vanwege de salderingsregeling. Die kost
energiebedrijven op deze manier veel geld.
Klanten met zonnepanelen kosten ons nu geld. Daar komt bij dat wij de kosten ook
doorberekende aan klanten zonder panelen. Mensen zonder panelen betalen door het
prijsopdrijvend effect mee aan de verdiensten van klanten met panelen op het dak. Bij
Energie VanOns hebben zes van de tien klanten panelen op het dak.

Afbouwen salderingsregeling een oplossing?

Zoals we eerder al hadden aangegeven, zorgt de salderingsregeling ervoor dat een
energieleverancier voor dure energie zelf goedkope energie terugkrijgt.
Het afschaffen van saldering heeft tot gevolg dat er een eerlijke uitwisseling van stroom kan
plaatsvinden. Er wordt dan namelijk een passende prijs betaald voor de energie die van de
leverancier wordt afgenomen en een separate passende prijs voor de energie die wordt
teruggeleverd. Hierdoor nemen de kosten voor de leveranciers verder af en kunnen ook de
vaste terugleveringskosten weer naar beneden of zelfs verdwijnen.
In de mail stonden ook nog een aantal vragen deze zal ik hieronder puntsgewijs
beantwoorden.

1. - De eerste vraag die het oproept is: zijn aspirant-leden die zich na 20
december hebben aangemeld ook geïnformeerd over deze maatregel? Wij
hebben meerdere aanmeldingen na 20 december 2023.

Ja, alle klanten zijn op 25 december geïnformeerd over de invoering van deze maatregel. In
het aanmeldproces wordt ook op de invoering geattendeerd.

2. - Ten tweede is er onduidelijkheid over de exacte invulling van de maatregel.
‘Wanneer je op een bepaald moment meer stroom opwekt dan gebruikt, dan
lever je die stroom terug’. Betreft het teruglevering vóór of na salderen? Hier zien
wij graag een helder antwoord en stellen het op prijs dat er een paar
voorbeeldberekeningen worden gegeven door EvO.

De vaste terugleveringskosten gelden voor de totale hoeveelheid energie die je teruglevert.
Het gaat dus niet alleen om de netto teruglevering. De vaste terugleveringskosten rekenen
we alleen niet over de stoom die je gelijktijdig zelf gebruikt.



3. - Ten derde: onder het kopje ‘Wat kun je zelf doen’ wordt gesproken over het
terugleveren. ‘Hoe minder je teruglevert, hoe minder vaste terugleverkosten je
betaalt’. Dit zorgt met name voor verwarring ten opzichte van bovengenoemde
vraag.

In dit geval gaat het om gelijktijdig gebruik; de stoom die je zelf gelijktijdig gebruikt. Het is
verstandig om je elektrische auto op te laden als je panelen volop produceren of de was te
draaien als de zon schijnt. Alle stoom die je zelf verbruikt, die lever je niet terug aan het net
en daarover betaal je geen vaste terugleverkosten.

4. - Het is in onze ogen ook bevreemdend dat u over deze manier van
berekenen BTW heft. In onze ogen levert u geen toegevoegde waarde. Je zou
ook een verlaagd teruglevertarief kunnen hanteren waarover geen BTW geheven
hoeft te worden. Dat scheelt al gauw 21%.

Een onderneming zoals Energie VanOns is verplicht BTW te berekenen over de goederen
die wij verkopen. Vaste terugleverkosten worden als goederen gezien en hierover wordt 21%
BTW berekend. De BTW berekenen wij door aan onze klanten. Dit kunnen particulieren zijn
of andere ondernemers. Wij tellen de BTW op bij het bedrag dat wij rekenen. De
verkoopprijs is dan inclusief BTW. Er zijn enkele uitzonderingen op het berekenen van de
BTW, deze zijn niet van toepassing op het product vaste terugleverkosten.

5. In onze optiek is EvO haar klantenbestand aan het straffen in plaats van het
stimuleren om meer energie zelf te verbruiken. Sommige klanten zien een
verhoging tegemoet van meer dan 40% van het maandbedrag. Zij zullen eieren
voor hun geld kiezen en besluiten om over te stappen, een aderlating voor ons
zorgvuldig opgebouwd klantenbestand. Energie van Ons had ook het voorbeeld
van Zonneplan kunnen volgen waarbij thuisaccu’s worden geïntroduceerd of
beter nog, zoals besproken met het ministerie van EZK in januari 2022,
wijkaccu’s.

De bewustwording van gelijktijdig gebruik zal door deze maatregel groeien. En het één sluit
het ander niet uit. Door zelf je stroom op te slaan lever je niet terug aan het net. Dat is een
persoonlijke keuze uiteraard. Misschien leuk om dit interview van Jaap nog even te lezen:
Ook bij Energie VanOns moet je betalen voor je zonnestroom - RTV Noord

Wij hopen u hiermee geïnformeerd te hebben,

Namens Jaap Hoeksema

https://www.rtvnoord.nl/nieuws/1122550/ook-bij-energie-vanons-moet-je-betalen-voor-je-zonnestroom
https://www.rtvnoord.nl/nieuws/1122550/ook-bij-energie-vanons-moet-je-betalen-voor-je-zonnestroom

